
                                                                                                                                                

Protokół Nr 3/2024 

z posiedzenia  

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

z 23 października 2024 r. 

  

Miejsce: siedziba Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, ul. Emilii Plater 

1, sala 433 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

 

Posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego otworzył Przewodniczący Komisji, p. Tadeusz 

Sobierajski, witając przybyłych gości. 

 

Obecni Członkowie Komisji:  

Sobierajski Tadeusz - Przewodniczący Komisji, 

Astramowicz-Leyk Teresa, 

Kazimierczuk Marcin,  

Kochan Łukasz, 

Turlej Robert, 

Wilczek Rafał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Członkowie Komisji otrzymali porządek 

posiedzenia. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek 

posiedzenia.  

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 6 Członków Komisji, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych:  

 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/503/16 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29.11.2016 r. w sprawie 

przystąpienia przez Województwo Warmińsko-Mazurskie w szeregi Związku 

Miast i Gmin Morskich jako członek wspierający; 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Płośnica pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej polegającego na zakupie nowego średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielkim Łęcku. 

4. Sprawy różne. 

5. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z 20 września 2024 r.   

6. Zakończenie posiedzenia. 
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3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 

 

 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/503/16 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29.11.2016 r. w sprawie 

przystąpienia przez Województwo Warmińsko-Mazurskie w szeregi Związku 

Miast i Gmin Morskich jako członek wspierający 

 

Dyrektor Biura Regionalnego w Elblągu, p. Grażyna Kluge za pośrednictwem 

wideokonferencji omówiła powyższy projekt uchwały, informując, że od 2016 roku 

Województwo Warmińsko-Mazurskiego jest członkiem wspierającym Związku Miast i Gmin 

Morskich. Wyjaśniła, że reprezentant Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie jest obecnie 

pracownikiem Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego, zasadne 

jest zatem wytypowanie nowego przedstawiciela. W związku z powyższym wskazała,  

że jej osoba została zaproponowana do reprezentowania Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na Walnych Zebraniach Związku Miast i Gmin Morskich. 

W dalszej części wyjaśniła, że ww. Związek jest aktywnym uczestnikiem spraw 

związanych z polityką morską, uczestniczy w licznych konsultacjach społecznych, podejmuje 

uchwały, tworzy strategie związane z gospodarką wodną (ekologią, transportem morskim, 

funkcjonowaniem portów oraz międzynarodowych dróg wodnych). Nadmieniła, że jest to silny 

ośrodek opiniotwórczy, wspierający nadmorskie gminy w kontaktach z administracją 

państwową, współpracujący z resortami rządowymi. Ponadto członkostwo w Związku Miast 

 i Gmin Morskich daje możliwość realnego wpływania na decyzje w najistotniejszych 

obszarach gospodarki wodnej oraz rozwiązywania związanych z nią licznych problemów. 

Następnie p. Grażyna Kluge przedstawiła szczegóły związane z najbliższym posiedzeniem 

walnego zgromadzenia w Gdańsku, podczas którego zostaną wybrane nowe władze.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Tadeusz Sobierajski  poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/503/16 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29.11.2016 r. w sprawie przystąpienia przez 

Województwo Warmińsko-Mazurskie w szeregi Związku Miast i Gmin Morskich jako członek 

wspierający. 

 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 1 

 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Płośnica pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej polegającego na zakupie nowego średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielkim Łęcku 

 

Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej Pęziński 

poinformował, że w wyniku podjętej uchwały Sejmiku, zostały przeznaczone środki na zadania 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej. W tym miejscu wskazał, że Gmina Bisztynek, dla której 

zostały zabezpieczone środki w wysokości 50 tys. zł na zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego, zrezygnowała ze wsparcia finansowego. W związku z powyższym zaproponowano 

udzielenie Gminie Płośnica pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości  

50 tys. zł na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej polegającego  
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na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Wielkim Łęcku. 

W dalszej części zwrócił uwagę na duże zadanie inwestycyjne gm. Bisztynek 

zrealizowane głównie ze środków budżetu państwa i poinformował, że w ostatnich dniach, 

odbyło się uroczyste otwarcie remizy OSP w Bisztynku wraz z podstacją pogotowia. 

 

[UWAGA! Po zakończeniu posiedzenia Komisji do Kancelarii Sejmiku dotarła 

informacja, że gmina Pieniężno zrezygnowała z pomocy finansowej, a nie gmina 

Bisztynek, która została wymieniona podczas obrad.] 
 

Radny Marcin Kazimierczuk zwrócił uwagę, że gmina Bisztynek miała w planach zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 

 

Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej Pęziński zgodził się 

z przedmówcą i dodał, że aktualnie gmina dysponuje dwoma średnimi samochodami  

i dodatkowo otrzymała  używany lekki samochód od Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Bartoszycach. Następnie poprosił o przyjęcie procedowanego projektu uchwały, 

który został zaakceptowany przez zarząd województwa.  

 

Radny Marcin Kazimierczuk wyraził ubolewanie, że gm. Bisztynek zrezygnowała  

z uzyskanego wsparcia finansowego na zakup samochodu. Następnie zwrócił uwagę, że remiza 

OSP w Bisztynku wraz z podstacją pogotowia została zrealizowana dzięki środkom 

pochodzącym z Rządowego  Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych.  

 

Radny Rafał Wilczek podkreślił, że w wyniku takich sytuacji, pozostałe jednostki ochotniczych 

straży pożarnych, które z różnych względów nie otrzymały dofinansowania, mają szansę 

uzyskać pomoc finansową. Wskazał, że dzięki podobnej sytuacji  gmina Wielbark uzyskała 

pomoc finansową w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego  

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielbarku.  

 

Radny Marcin Kazimierczuk ponownie zwrócił uwagę, że sprawa zakupu samochodu była 

przygotowana za rządów poprzedniego burmistrza, stąd nie rozumie dlaczego obecne władze 

odpuściły realizację przedmiotowego zadania.  

 

Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej Pęziński ponownie 

odniósł się do uroczystego otwarcia remizy OSP w Bisztynku wraz z podstacją pogotowia 

 i wskazał, że wśród zaproszonych gości był m.in.  były burmistrz Bisztynka, Komendant 

Główny Państwowej Straży Pożarnej, a także Warmińsko-Mazurski Komendant Wojewódzki 

Państwowej Straży Pożarnej. Wskazał, że uroczystość przebiegła w dobrej atmosferze.  

 

Radny Marcin Kazimierczuk zwrócił uwagę, że wspomniana inwestycja została zrealizowana 

ze środków Rządowego  Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

 

Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej Pęziński 

potwierdził, że inwestycja została zrealizowana w ramach wspomnianego programu 

rządowego.  

 

Radny Rafał Wilczek zwrócił uwagę, że zgłaszano do niego problem związany  

ze zmniejszaniem środków z WFOŚiGW na zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych przez 

poprzednią władzę, co spowodowało trudności z uzbieraniem wymaganej kwoty 

umożliwiającej wspomniany zakup.  
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Radny Marcin Kazimierczuk stwierdził, że nie posiada informacji w tym zakresie.  

 

Kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa Publicznego, p. Andrzej Pęziński  zwrócił 

uwagę, że zrealizowanie planowanych zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej stanowi 

wyzwanie dla poszczególnych gmin, z uwagi na wysokie koszty i podkreślił,  że każde wsparcie 

finansowe ma ogromne znaczenie. Następnie przedstawił szczegóły w tym zakresie. Dodał,  

że władze samorządu województwa w ostatnich latach przekazały znaczne środki na zadania  

z zakresu ochrony przeciwpożarowej. 

 

Radny Łukasz Kochan podkreślił, że kwestie dotyczące pomocy są zawsze ponad podziałami. 

Zaznaczył, jak ważne jest, że środki finansowe nie przepadają i przeznaczane są  na inne 

jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. Podkreślił, że taki sposób działania znacząco podnosi 

poziom bezpieczeństwa w regionie. 

 

Radny Rafał Wilczek dodał, że ma obawy, czy uda się złożyć zamówienie na samochód 

ratowniczo-gaśniczy dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielkim Łęcku, aby dostawa mogła 

nastąpić przed końcem bieżącego roku.  

 

Radny Łukasz Kochan zaznaczył, że jego zdaniem osoby odpowiedzialne  za przygotowanie 

 i produkcję sprzętu, mają świadomość, ile należy go wyprodukować, aby zaspokoić potrzeby 

rynku. Wyraził także nadzieję na pomyślne zrealizowanie  zakupu. 

 

Przewodniczący Komisji podkreślił, że realizowane zadania mają na celu bezpieczeństwo 

publiczne mieszkańców województwa.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Tadeusz Sobierajski  poddał  

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Płośnica pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Wielkim Łęcku. 

 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 2 

 

4. Sprawy różne. 

 

Nie wniesiono.  

. 

5. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z 20 września 2024 r.   

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do Protokołu. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Tadeusz Sobierajski zarządził 

głosowanie nad przyjęciem Protokołu. 

Za przyjęciem Protokołu nr 2/2024 z 20 września 2024 r.  głosowało 6 Członków 

Komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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6. Zamknięcie posiedzenia 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie Komisji 

Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego w dniu 23 października 2024 r. 

                                                                                                                                                                      

     

     Przewodniczący Komisji 

     

                                                                                             /-/ Tadeusz Sobierajski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

 

Sylwia Wiśniewska 
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Załącznik nr 1 

do Protokołu nr 3/2024 

posiedzenia Komisji Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa 

Publicznego, 23.10.2024 r. 

      

Uchwała nr 3/5/24 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

   Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 23 października 2024 r. 

 

opiniująca projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/503/16 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29.11.2016 r. w sprawie przystąpienia 

przez Województwo Warmińsko-Mazurskie w szeregi Związku Miast i Gmin Morskich 

jako członek wspierający. 

 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego (Dz. Urz. Woj. 

Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 

 

Komisja Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

     Przewodniczący Komisji 

Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

 

 

Tadeusz Sobierajski 
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Załącznik nr 2 

do Protokołu nr 3/2024 

posiedzenia Komisji Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa 

Publicznego, 23.10.2024 r. 

      

 

Uchwała nr 3/6/24 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

   Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 23 października 2024 r. 

 

 

opiniująca projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Płośnica pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej polegającego na zakupie nowego średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielkim Łęcku. 

 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 

 

Komisja Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

     Przewodniczący Komisji 

Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

 

 

Tadeusz Sobierajski 

 

 


